
Zápis z 22. Řádného zasedání AS FEL 
konaného 27. 2. 2009 od 9 hodin 

 
Přítomní:  Sláma, Lev, Hoffmann, Pěchouček, Holub, Butta, Kolář, Kubínyi, Skalický, Boreš, Kroupa, Habala, 

Kříha, Dobiáš 
 
Hosté:  Václav Havlíček, Oldřich Starý, Pavel Ripka, Ivan Jelínek, Pavel Mindl, Marie Demlová, Jaroslava 

Weisserová 

1. Schválení programu 
1. Schválení programu 22.zasedání AS FEL 
2. Schválení zápisu z 21. zasedání dne 30. 01. 2009  
3. Vystoupení rektora ČVUT 
4. Různé 

Informace o poradních komisích děkana 
Dotaz na necitlivou škálu udělení pochvaly při ukončení studia (Mirko Navara) 

5. Datum  příštího zasedání 
 
Program byl schválen: 11 / 0 / 1        (čas 0.01:00) 
  

2. Schválení zápisu z 21. zasedání dne 30. 01. 2009 
 
Schválení zápisu bylo přesunuto na příští zasedání z důvodu ne-usnášeníschopnosti AS FEL. 

3. Vystoupení rektora ČVUT 
 

(čas: 0.02:00) 
V úvodu rektor připomenul problematiku komunikace mezi vedením a senáty/akademickou veřejností  
(i v reakci na článek v Pražské technice). Ve svém dalším vystoupení se především zaměřil na dva body:  

Ústřední knihovnu ČVUT a novou budovu ČVUT. 
 

Ústřední knihovna ČVUT (ÚK)  
Rektor připomněl, že ÚK byla zřízena 1.1 2009 a převezme fakultní knihovny, v Břehové, Horské a na Kladně 
vzniknou detašovaná pracoviště. Počítá s převedením většiny zaměstnanců fakultních knihoven do ÚK. ÚK 
bude provozována v Národní technické knihovně (NTK), jejíž budova prochází kolaudačním řízením. Náklady 
na vybudování byly 2.5 miliardy Kč a plný provoz je plánován od 1.9.2009. 
 
Rektor vysvětlil historii vzniku NTK. Z nenaplnění usnesení vlády z roku 2000 o vytvoření nového 
ekonomického útvaru, do něhož by se integrovala Státní technická knihovna (STK) a knihovny ČVUT a VŠCHT 
vyplývá, že STK nemůže vložit svůj majetek do NTK. Z tohoto důvodu bylo nutné realizovat jiný systém 
provozu. ČVUT souhlasí se systémem, kdy ÚK vstoupí do NTK jako složka podílející se na nákladech, ale 
samostatně řízená ČVUT. ČVUT se snaží o prosazení garance zachování podílové složky na nákladech 
s ohledem na inflaci. Vzhledem k požadavku minimalizace provozních nákladů ze strany ministerstva se 
vedení NTK snaží o získání komerčních zdrojů financování (pronájem parkoviště, kaváren, prostor pro 
pobočku městské knihovny apod.)  
 
Model financování provozu ÚK vychází z pokrytí základních zdrojů informací, které využívá většina fakult. Pro 
další zdroje poskytne provozní servis, ale financování musí zajistit fakulty. Kalkulace příspěvku jednotlivých 



fakult je klíčována podle celkových výnosů, tím jsou zahrnuty i složky, které nemají příspěvek z dotace MŠMT 
na výuku. 

Nová budova ČVUT 
Nová budova ČVUT v místě parkoviště před Studentským domem. Do týdne by mohlo stavební povolení 
nabýt platnost. V prosinci bylo vyhlášeno výběrové řízení s tvrdými podmínkami a bylo registrováno 6 
nabídek. Dodací lhůta se pohybuje mezi 14 až 18 měsíci. Předpokládaný objem investice je vyšší než 1 
miliarda Kč. Klíčování spoluúčasti fakult je podle přepočteného počtu studentů a rozloženo na 3 až 5 let. 
 

Diskuze – odpovídá pan prof. Ing. Václav Havlíček, CSc., rektor ČVUT 
Může si fakulta zřídit čítárnu časopisů? (Ripka) 
Ano, ale bez příspěvku ÚK ČVUT. Informační zdroje pořízené z veřejných prostředků musí být veřejnosti 
přístupné (registrace v ÚK). Pojem "fakultní knihovna" se zruší. 
 
VŠ práce (uschovávání, zpřístupňování) přes ÚK? (Jelínek)     (čas: 0.38:00) 
Ano. 
 
Jaká bude úspora při vzniku ÚK? (Hoffmann) 
Úspora nebude, ale zvýší se standard služeb a uvolní se prostory fakult. Zvýšily se poplatky (zejména 
elektronické informační zdroje, vydavatelé časopisů (Elsevier) na dvojnásobek!), které by fakulty musely 
platit, to už je v tom zahrnuto. Navíc existence centrální knihovny je podmínkou při evaluacích univerzit. 
 
Je predikován propad studentů pro rok 2011, zároveň přibudou prostory, nebudeme jich mít nadbytek? 
(Demlová)         (čas: 0.45:00) 
Rektor předpokládá, že aktivním přístupem (nové studijní příležitosti atd.) stav udržíme. Speciálně na FEL je 
využití prostor natolik intenzivní, že je pod standardem prestižních zahraničních univerzit (například 
přednášky po 18 hodině). Navíc lze prostory pronajímat. Připomněl rovněž jednotlivé etapy stavby budov 
ČVUT. 
 
Pokud tedy za dva roky FA odejde do nové budovy, co se starou? (Boreš)  (čas: 0.54:00) 
Jsou dva uchazeči o uvolněné prostory, inkubátor a možná vznikající FIT. Komunikační problémy budovy FA 
se budou řešit (nové komunikační uzly). Rektor připomněl, že tyto náklady jsou vzhledem k rozsahu investic 
ČVUT přiměřené. Poznamenal, že značnou část investic čerpala FEL, což mu některé fakulty vyčítají.  
Proděkan Mindl upozornil, že toto čerpání se týká peněz, které bylo nutno rychle využít (z plánovaných a 
nerealizovaných projektů) jinak by propadly. FEL je získala díky tomu, že měla jediná připravené projekty 
v takové fázi, že realizace bylo možná v daném termínu. 
 
Kolik bude knihovna stát zrovna nás? (Sláma)     (čas: 0.59:00) 
Příspěvek FEL na ÚK bude oproti roku 2007 (po zdražení zdrojů) vyšší o 2.48 milionu Kč. 
 
Kde bude FIT do uvolnění budovy architektury a jaký je stav přípravy FIT? (Habala)  (čas: 1.00:00) 
Stav přípravy:  květen 2008 vedení ČVUT jednohlasně schválilo záměr vytvořit FIT 
  červen 2008 senát ČVUT si vyžádal doplnění akreditačních materiálů 

říjen 2008 senát ČVUT projednal s doprovodným usnesením, měl výhrady (personální, 
prostorové problémy) 
leden 2009 VR ČVUT schválila akreditační materiály (25 / 0 / 9) jako celoškolský program s 
vědomím, že to rektor chce použít pro novou fakultu. 

Před cca 10 dny byly materiály poslány na akreditační komisi, projednávání pravděpodobně 8.4.2009, 
zároveň tam bude projednáván návrh na zřízení nové fakulty, akreditační komise se vyjádří, konečné slovo ke 
vzniku fakulty má dle současného zákona AS ČVUT. 
Pan rektor předpokládá, že v dubnu předloží návrh na zřízení fakulty AS ČVUT. Pokud bude návrh schválen, 
předpokládané datum zahájení výuky je  září 2009. Předpokládá se 250-500 studentů. Od 1.1 2010 by tedy 
měla fakulta zajištěno standardní financování. 
Mnoho pracovníků FIT bude velkou část úvazku plnit výukou pro FEL (STM má mnoho garantů, kteří budou 
odcházet), proto se předpokládá sdílení prostor. Další část lidí z FIT lze umístit do "nové budovy" 
Masarykových kolejí (končí nájem ČSA). 
 



Dopad vzniku FIT na ostatní části ČVUT? (Pěchouček)    (čas: 1.18:00) 
V rámci diskuze pan rektor uvedl, že všichni děkani (včetně děkana FEL) dle vyžádané zprávy před dvěma lety 
nepředpokládali pokles studentů. Paní prof. Demlová reagovala, že současné vedení o této prognóze neví a 
vzhledem k demografické křivce se jí zdá nepochopitelné. Pan rektor kontroval, že před dvěma lety byla 
demografická křivka známa. Pan prof. Starý uvedl, že před 2 lety byla zcela jiná situace, že nyní je prostředí 
turbulentní. Pan rektor závěrem řekl, že nové programy mají přivést zcela nové perspektivní uchazeče, 
přilákat dívky a studenty z větších vzdáleností.  
 
Kolik místa přinese nová budova FEL a jak bude řešena (Hoffman)   (čas: 1.38:00)  
Přibudou nové prostory po odchodu lidí na FIT. FEL také dostane prostory v nové budově na Vítězném 
náměstí, ale realizace této budovy je dosti nejasná. Přibudou tři patra parkovišť pod knihovnou i pod novou 
budovou ČVUT. Časem bude 5 pater garáží pod Vítězným náměstím, v generelu je také parkoviště pod 
„halovkami“. 
 
Proč se tedy neúčastníme lukrativního pronájmu garáží pod knihovnou? (Mindl) 
Garáže nepatří nám.  
 
Pořád se mluví o expanzi, pracujete také s efektivitou výuky? (Pěchouček)  (čas: 2.08:00) 
Efektivita se liší podle fakult, oborů i ročníků, je to tedy obtížné hodnotit. Navíc se provoz ČVUT včetně vědy 
financuje čistě z peněz na výuku, proto jich pak nemusí zbývat dost. Dokonce i CESNET se financuje podle 
výuky, teprve letos se zahrnuje věda, pro FEL je to rozdíl o milion. 
Šlo mi čistě o peníze za výuku! (Pěchouček) 
Je to náš problém, zbytečné předměty, příliš mnoho kontaktních hodin. Málo spolupráce. Problém s kvalitou 
příchozích. 
Jak se na efektivitě podepíšou nové programy atd.? (Pěchouček) 
Akreditace programu nové fakulty má předmětů méně. 
Podporuji efektivnost. Je ale třeba začít odspodu, od kateder. (Kolář) 
 
Počítá se s tím, že by se s propadem studentů, který je možný, také redukoval rektorát? (Demlová) 

(čas: 2.14:00) 
Peníze rektorátu jsou proporční, tedy při poklesu počtu studentů dostane méně peněz. 
 
Stanovisko AS ČVUT k Bílé knize (podobně AS UK, kardinál Vlk), odpověď MŠMT, potřeba podpory. Ministr 
dezinterpretuje reálný stav, ignoruje zástupce, čímž obec sjednocuje. Pracovní skupina pracuje obtížně, 
MŠMT má podivné nápady (ale i pár dobrých). (Ripka)    (čas: 2.30:00) 
Ano, složení pracovní skupiny určuje, že jednání je obtížné. Ne všechny přesuny kompetencí vidím jako 
špatné, ale návrh ministerstva vidím jako nevyvážený. 
 
Je tam také přesun pravomocí z fakult na univerzitu. (Ripka) 
MŠMT tvrdí, že zvyšuje autonomii, protože dává volnou ruku univerzitám při vzniku fakult, volbě jejich 
děkanů atd., habilitačních řízení atd., ale já si myslím, že právě tady by něco centrálního mělo existovat. Je 
tam mnoho okruhů a u každého rozdílné názory. 
Senáty podporuji, ale může být problém v tom, jak své pravomoci vykonávají, někdy si za nepříznivý názor na 
sebe mohou sami, viz naše častá nízká účast. (Pěchouček) 
 
Bude ÚK hradit elektronický přístup do IEEE? (Hoffmann)    (čas: 2.55:00) 
Ano. Ve skutečnosti je to částečně, 75 procent bude platit MŠMT (možná projekt z Bruselu), zbytek ÚK ČVUT. 
 
Hodláte znovu kandidovat na rektora a můžete zhodnotit vaše působení ve funkci? (Pěchouček) 
Dělám, co mohu, výsledky myslím mám, ale často to stojí víc práce a trvá to déle, než jsem čekal. Otázka na 
kandidaturu je předčasná, ale vážně o tom uvažuji.  

4. Různé 
 



Dotaz na necitlivou škálu udělení pochvaly při ukončení studia 
 
Pan rektor sdělil na základě vyjádření prorektorky, že měkčí návrh dával při testování červený diplom pro 90 
procent studentů Fakulty architektury (FA). Navíc pro magisterské studenty je červený diplom snadnější, 
protože dříve bylo hodnoceno celé studium, zatímco dnes se hodnotí jednotlivé etapy zvlášť.  
Vezmu to na poradu proděkanů, navrhneme úpravu pro studenty, kteří začali za starších pravidel. (Demlová) 
Byl jsem proti tomu, aby se nový systém aplikoval na studenty, kteří začali v jiném, ale přehlasovali mne. Proti 
přechodnému ustanovení nejsem. 
 
Výsledek FA je podivný, evidentně nepoužívají celou stupnici, pak ale kvůli tomu nemůžeme ovlivňovat 
ostatní fakulty. (Boreš) 
FA je lepší než ostatní fakulty kvalitou studentů, byla letos oceněna, takže vyloučeno to není. (čas: 2.21:00) 

Informace o poradních komisích děkana 
 
Proděkan Jelínek zaslal přehled rad programů (11 rad). Senát do těchto rád má právo poslat své 
pozorovatele. Do příštího zasedání je třeba zaslat předsednictvu návrhy.   (čas: 2.56:00) 
 

Směrnice děkana pro BSZZ a MSZZ 
Proděkan Jelínek seznámil AS se základními charakteristikami nových směrnic. Změna směrnic je vyvolána 
novým nadřazeným předpisem.        (čas: 3.00:00)   
Prezentace proděkana je přílohou tohoto zápisu. 
 
Předsedající upozornil na to, že bod týkající se metodiky pro rozdělování finančních prostředků (KOMETA) byl 
z jednání stažen a bude se jím ve spolupráci s proděkanem Mindlem zabývat ekonomická komise. Závěry 
tohoto projednání budou předloženy při příštím zasedání. 
 

5. Příští zasedání AS FEL 
 
Příští zasedání AS FEL se bude konat 27.3.2009 
 
Hlasování 8 / 0 / 5 
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